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Rozmowa z Józefem Swaczyną i komentarz Michała Sieka

 Józef Swaczyna, starosta strzelecki   - Na debacie z okazji 20-lecia powstania powiatów Irena
Lipowicz, jedna z autorek reformy samorządowej, mówiła, że powiaty nie potrafią się promować,
opowiadać o tym, co robią. A te cztery podstawowe tematy - oświata, służba zdrowia, opieka
społeczna i drogi - zupełnie inaczej dziś wyglądają, choć z drogami jest najgorzej. Powiaty zawsze
były, nawet jeśli je formalnie likwidowano, zastępując urzędami rejonowymi - przekonywał w
rozmowie 'W cztery oczy' Józef Swaczyna, starosta ze Strzelec Opolskich.    Na ostatnim
posiedzeniu władz Związku Powiatów Polskich podjęto między innymi uchwałę w sprawie
finansowania oświaty. Zdaniem starostów, podział subwencji oświatowej jest korzystny dla
'nieracjonalnie małych szkół podstawowych', za to niekorzystny dla szkół prowadzonych przez
powiaty. - Można się zastanowić, czy utrzymywanie szkoły dla 30 czy 40 uczniów, jest racjonalne.
Bo to są niesamowite koszty - stwierdził Swaczyna.     

 Michał Siek, opolski kurator oświaty   - Każdy przypadek trzeba rozpatrywać oddzielnie. Nie
zgodzę się z tym, że małe szkoły są faworyzowane, choć faktem jest, że resort oświaty się nad
tym problemem pochylił. Są takie ośrodki, w których te szkoły są naprawdę potrzebne, mają
znaczenie strategiczne, pełnią rolę ośrodka spotkań, kultury - tak mówił w porannej rozmowie
opolski kurator oświaty Michał Siek.    Nasz gość dodał, że dla wielu powiatowych szkół reforma
oświaty jest ratunkiem, bo przyniesie kumulację roczników: do szkół powiatowych pójdą dwa
roczniki, absolwenci gimnazjów i 8. klasy szkoły podstawowej. 


